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Protokół nr 46-04/2018 z posiedzenia 
Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia RMG  

z dnia 22 marca 2018 r. 
w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 007 

 
 
Posiedzenie rozpoczęło się  o godz. 16:00 
  
Obecność: 
Posiedzenie Komisji Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia odbyło się w 6-osobowym 
składzie, wg załączonej listy obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu, 
było kworum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2  
do protokołu. 
 
Posiedzeniu przewodniczyła radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca Komisji 
Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia. 
 
Przewodnicząca przedstawiła następujący porządek posiedzenia: 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1546 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu promocji 
zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2018-2019 –  
druk nr 1515 
 

4. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska 
warunków do osiedlenia nieokreślonej imiennie rodzinie polskiego pochodzenia 
repatriowanej z Kazachstanu, lub innej republiki środkowo – azjatyckiej byłego ZSRR 
na czas nieokreślony – druk nr 1533 
 

5. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone 
będą środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2018 roku – druk nr 1520 
 

6. Temat walki ze smogiem i choroby z nim związane. 
 

7. Podsumowanie działań w ramach polityki społecznej za rok 2017. 
 

8. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie 5 głosami „za”.  
 
Porządek posiedzenia stanowi załącznik nr 3 do posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 



2 
 

Miasta Gdańska na 2018 rok – druk nr 1547 

 
Druk nr 1547 stanowi załącznik do protokołu L sesji Rady Miasta Gdańska z 29 marca 
2018 roku.  
 
Pani Agnieszka Rawa - Wydział Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt 
uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 45-03/208/08/2018 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej 
Prognozy Finansowej  Gminy Miasta Gdańska – druk nr 1546 
 
 

Druk nr 1546 stanowi załącznik do protokołu L sesji Rady Miasta Gdańska z 29 marca 
2018 roku.  
 
Pani Agnieszka Rawa - Wydział Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt 
uchwały. 
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – 3 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 45-03/209/09/2018 
 
     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia miejskiego programu promocji 
zatrudnienia oraz aktywizacji lokalnego rynku pracy na lata 2018-2019 –  
druk nr 1515 
 

Druk nr 1515 stanowi załącznik do protokołu L sesji Rady Miasta Gdańska z 29 marca 
2018 roku 
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Pan Roland Budnik – Dyrektor Gdańskiego Urzędu Pracy zreferował projekt uchwały.  

 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Nie było pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 45-03/210/10/2018 
 
     PUNKT 4 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie zapewnienia na terenie Miasta Gdańska 
warunków do osiedlenia nieokreślonej imiennie rodzinie polskiego pochodzenia 
repatriowanej z Kazachstanu, lub innej republiki środkowo – azjatyckiej byłego ZSRR na 
czas nieokreślony – druk nr 1533 

 
Druk nr 1533 stanowi załącznik do protokołu L sesji Rady Miasta Gdańska z 29 marca 
2018 roku 

 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Radna Beata Dunajewska - Przewodnicząca Komisji zapytała ilu repatriowanym 
rodzinom udało się do tej pory osiedlić w Gdańsku.  

 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, że uchwała obowiązuje od 1996 roku, każdego roku dwie rodziny się 
osiedlają.  

 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji zapytał czy miasto śledzi dalsze losy 
tych rodzin, oraz czy pozostają w Gdańsku czy może wybierają inne miasto do 
zamieszkania.  
 
Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, że urząd zapewnia tym rodzinom pomoc w odnalezieniu się w nowej 
dla nich rzeczywistości, natomiast nie odnotowano, aby któraś z rodzin w ciągu 
pierwszych 5 lat wyprowadziła się z Gdańska.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 45-03/211/11/2018 
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     PUNKT 5 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia zadań, na które przeznaczone będą 
środki z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  
w 2018 roku – druk nr 1520 

 
Druk nr 1520 stanowi załącznik do protokołu L sesji Rady Miasta Gdańska  
z 29 marca 2018 roku. 
 
Pani Małgorzata Niemkiewicz – Dyrektor MOPR w Gdańsku zreferowała projekt 
uchwały.  
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji zapytał czy w porównaniu do zeszłego roku jest 
zwiększenie czy zmniejszenie środków.  
 

Pani Izabela Chorzelska – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, że jest zmniejszenie o 10 tys. zł od kwoty całkowitej.  
 
Nie było więcej pytań. Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” – pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.  
 

OPINIA  Nr 45-03/212/12/2018 
 
     PUNKT 6 
Temat walki ze smogiem i choroby z nim związane. 

 
Pani Anna Waszczyk – Wydział Środowiska oraz pan Maciej Lorek – Dyrektor 
Wydziału Środowiska UM zreferowali temat zgodnie z materiałami, które stanowią 
załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji zapytał czy urządzenia do pomiaru 
czystości powietrza są mobilne.  
 
Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska UM wyjaśnił, że urządzenia te są 
przytwierdzone do ściany.  
 
Radny Jacek Teodorczyk – członek komisji stwierdził, że z pewnością wielką szkodą 
dla środowiska są piece węglowe, których wymiana jest kosztowna.  
 
Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska UM odpowiedział, że jest za 
podwyższeniem sprawności wszystkich pieców indywidualnych gospodarstw. 
Natomiast jeśli chodzi o wymianę pieców, miasto dofinansowuje do 6000 zł.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji – zapytał jakie są normy zanieczyszczeń 
wg WHO i czy w Gdańsku zbliżały się do granicy tych norm.  
 
Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska UM odpowiedział, że wg WHO 
norma wynosi 50µg/m³ na dobę, dopuszczalna częstość przekraczania poziomi 
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dopuszczalnego pyłu PM10 w roku kalendarzowym wynosi 35 razy, w Gdańsku w ciągu 
roku jest ok. 13 takich dni.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji zapytał w których dzielnicach jest 
najwyższy wskaźnik zanieczyszczeń.  
 
Pani Anna Waszczyk – Wydział Środowiska odpowiedziała, że na Stogach było 39 
przekroczeń, w 2016 najwięcej zanieczyszczeń  było w Śródmieściu, później we 
Wrzeszczu i Nowym Porcie.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji zapytał co w największym stopniu 
powoduje tego typu zanieczyszczenia.  
 
Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska UM wyjaśnił, że indywidualne 
ogrzewania węglowe w indywidualnej zabudowie.  
 
Radny Andrzej Kowalczys – członek komisji - zapytał o zanieczyszczenia 
benzopirenem  
 
Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska UM wyjaśnił, że w całej Polsce 
jest przekroczenie benzopirenem, w Gdańsku również. Główną tego przyczyną jest 
palenie węglem.  
 
Radna Beata Dunajewska – Przewodnicząca komisji poprosiła o przedstawienie 
kwestii nieprzyjemnych zapachów w dzielnicy Szadółki i Nowy Port.  
 
Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska UM poinformował, że źródłem 
nieprzyjemnych zapachów jest „Siarkopol”. Może ich kontrolować jedynie 
Wojewódzki Inspektor Ochrony Środowiska, i jeżeli stwierdzi jakąkolwiek 
nieprawidłowość Urząd Marszałkowski może nałożyć karę i wezwać do działań 
naprawczych. Ponadto miasto zaapelowało do „Siarkopolu” aby uszczelnił 
hermatyzację przeładunku. 
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji – zapytała czy jest smog w Gdańsku.  
 
Pan Maciej Lorek – Dyrektor Wydziału Środowiska UM odpowiedział, że nie ma, są 
jedynie nieznaczne okresowe przekroczenia norm.  
 
Następnie Przewodnicząca Komisji poprosiła o przedstawienie drugiej części tematu 
– choroby związane z występowaniem smogu.  
 
Pani Izabela Chorzelska – zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
przedstawiła temat poprzez prezentację multimedialną.  
 
Prezentacja stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  
 
Radna Żaneta Geryk – członek komisji zapytała jak długo musi występować smog, 
aby miał negatywny wpływ na zdrowie.  
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Pani Izabela Chorzelska – zastępca dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 
odpowiedziała, że te choroby rozwijają się na przestrzeni lat.  
  
 
     PUNKT 7 
Podsumowanie działań w ramach polityki społecznej za rok 2017 
 
 
Pan Grzegorz Szczuka – Dyrektor Wydziału Rozwoju Społecznego omówił temat, 
przedstawiając prezentację multimedialną.  

 
Nie było dyskusji. Przystąpiono do kolejnego puntu posiedzenia.  
 
     PUNKT 8 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja jest na bieżąco wysyłana członkom komisji pocztą elektroniczną.  
Pani Przewodnicząca zasygnalizowała o następujących pismach:  

1) Od p. Sandry L.  – prośba o wprowadzenie ulg w komunikacji miejskiej dla osób z 
umiarkowaną niepełnosprawnością 

Ustalono przesłanie pisma do p. Piotra Grzelaka – zastępcy prezydenta miasta z prośbą o 
ustosunkowanie się.  
  

2) Od Zarządu Dzielnicy Orunia - Św. Wojciech – Lipce – wniosek o dofinansowanie 
wyjazdu młodzieży z dzielnicy Orunia - Św. Wojciech – Lipce 
 

Przewodnicząca poinformowała, że jest po rozmowie z Gdańską Fundacją Innowacji 
Społecznych, która jest podmiotem prowadzącym Klub Młodych, w wyniku której 
ustalono, że wniosek powinien zostać przesłany bezpośrednio do WRSu lub MOPRu, 
i wtedy Komisja go poprze.  
 
Nie było więcej korespondencji i spraw bieżących.  
 
Przewodnicząca Komisji podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Godz. 18:00.  
 
     Przewodnicząca Komisji Spraw Społecznych  
         i Ochrony Zdrowia RMG 
 
            Beata Dunajewska  
 
Protokołowała: 
Monika Zawisza, Biuro Rady Miasta Gdańska 


